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Sammanträde torsdagen den 26 april 2018 klockan 18:00-19.20 
Ledamöter Ersättare 
Sus Andersson (MP), ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Azad Hassan (S) 

Mecide Gulenay (S) 

Jossif Gummar (S)  

Stephan Gullberg (MP)  

Rashid Mohammed (V)  

Dennis Wedin (M) 

Markku Sirviö (M) 

Markus Birgander (M) §§ 1-17, §§ 19-32 

Annika Rosenberg (M) 

Åsa Nilsson Söderberg (L) 

 

Celal Altun (S)  

Mohamed Nuur (S) 

Guner Kayhan (MP)  

Mansur Jama (MP) 

Olof Kollinius (M) §§ 1-17, §§ 19-32 

Carolina Rosén (L) 

Maurice Forslund (KD) 

Tjänstgörande ersättare 
Naemi Karlsson (M), Olof Kollinius (M) § 18 

 
 

Anmälda förhinder 
Ole-Jörgen Persson (M), Malin Holmberg (S), 

Agneta Åberg (S), Beshir Osman (M) 

 

Markus Birgander (M) anmälde jäv under § 18 

 

 

Tjänstemän 
§§ 1-32, Stadsdelsdirektören Per Kjellander, avdelningschefen, Abdi-nur Isse, Jonas 

Eliasson samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-29 avdelningscheferna Sara Hallström, Emma Delgado Diaz, Clarissa Eliasson, 

Margareta Ericson, Connie Stålhäll-Wallin, Ditte Westin och personalrepresentanten 

Kristina Wennström (Vision). 

Under §§ 1-29 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. Sammanträdet 

inleddes med information om trygghetsvandringar i Spånga-Tensta. 
Efter informationen blev det tid för frågor gällande dagens ärenden. Det formella 

sammanträdet började klockan 18.40. 

 
Utses att justera   Sus Andersson (MP) och Dennis Wedin (M)  

Dag för 
justering     

2 maj 2018 

 

Sekreterare 
 

Ordförande Justerare 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse Sus Andersson (MP) och Dennis 

Wedin (M) att justera dagens protokoll. Stadsdelsnämnden beslöt 

vidare att protokollet ska justeras den 2 maj 2018. 
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§ 2   

Svar på remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2018-
2019 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Ärendet 
Trafikförvaltningen har påbörjat arbete med trafikförändringar. 

Förändringarna innefattar linjesträckningar, turtäthet och 

trafikeringstid och dessa beräknas träda i kraft december 2018. Detta 

arbete innebär både utökning och reducering av trafik samt 

omfördelningar.  

 

Förslag på trafikförändringar som berör Spånga-Tensta är bland annat 

tillfälliga avstängningar av pendeltågstrafik i Spånga, indragen 

hållplats i Tensta allé och en förlängning av busslinje från Tensta 

centrum till Spånga station i lågtrafik.  

 

Förvaltningen ställer sig positivt till de förslag som innebär ökad 

turtäthet, trafikeringstid och linjesträckning.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 mars 2018. 

Dnr 1.5.1-168/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Vi instämmer i förvaltningens synpunkter på remissen men vill 

därutöver även framhålla följande: 

 

Goda kommunikationer med kollektivtrafik är viktiga av en rad skäl: 

minskad biltrafik ger positiva miljöeffekter, människor som inte har 

bil kan genom kollektivtrafiken ändå röra sig i staden. En god 

kollektivtrafik innebär också att vi kan öka framkomligheten på 

vägarna.  
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Vi vill att stockholmarna erbjuds effektiva resor med låg miljö- och 

hälsopåverkan. 

 

Det är positivt om restiden mellan Tensta och Jakobsberg kan minska. 

Men vi tycker att det vore olyckligt om kollektivtrafiken till och från 

Lunda försämras genom nedläggning av linje 546.  

 

Idag är kollektivtrafikförbindelsen mellan Tensta/Hjulsta och 

handelsplatsen i Barkarby onödigt krånglig. En färd som tar under 10 

minuter med bil tar 45 minuter med kollektivtrafiken. Vissa 

färdalternativ innebär en promenad på 2 kilometer, vilket inte är 

realistiskt om syftet är att handla. En direktförbindelse mellan 

stadsdelen och handelsplatsen vore därför på sin plats. Det kan 

förslagsvis ske genom att se över dragningen av någon nuvarande 

busslinje. 

 

Vi ser ett behov av ökad turtäthet på buss 517, såväl i rusningstid som 

på sena kvällar. Bussen används av såväl anställda i Lunda 

företagsområde som av elever som går skolan i Lunda. I rusningstid är 

många bussar fulla. På kvällstid är visserligen inte efterfrågan lika 

stor, men eftersom turerna är så sällsynta innebär det att de som 

jobbar kväll i området idag sannolikt hellre tar bil, om de kan.  

 

Möjligheten att ta sig till och från Spånga kyrka och Sörgården 

behöver också förbättras – såväl för personer som vill besöka kyrka 

och begravningsplats, som för boende. Exempelvis skulle buss 514 

kunna stanna oftare vid Spånga kyrka.  

 

Vi vill framhålla behovet av en servicelinje mellan Tensta och 

Bromsten, eftersom många äldre flyttat till Fristad i samband med 

nedläggningen av Tensta servicehus. Kommunikation mellan Fristad 

och Spånga är viktig eftersom vårdcentral finns i Spånga. Att det är 

enkelt att ta sig mellan stadsdelarna är viktigt såväl för de äldre som 

för anhöriga som vill komma på besök. 

 

Även busstrafiken genom villaområdena i Bromsten, Sundby, Flysta 

och Solhem kan behöva ses över inte minst med anledning av det 

ökade antalen planerade hushåll. 

 

Buss 117 skulle redan idag behöva en översyn av turtätheten och 

eventuellt också dragning/placering av hållplatser. 
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I och med att flera olika byggprojekt kring Spånga station påverkar 

möjligheten att parkera där behöver också busstrafiken öka för att 

svara upp mot transportbehov av såväl pendlare som personer som ska 

handla i centrum. Infartsparkeringen är blockerad på grund av 

Mälarbanan, och andra parkeringar kommer att försvinna i samband 

med kommande bostadsbyggen.  

Vi vill också framhålla att stora bostadsbyggnadsprojekt är på gång på 

båda sidor järnvägen, sydost om Spånga station. Det är viktigt att 

landstinget redan nu planerar för goda kommunikationer till dessa 

områden. 

 

I samband med att Förbifarten färdigställs bör man också planera för 

busshållplats vid Hjulsta. 

 

Till sist vill vi också framhålla ett stort behov av att i kommande 

samråd och planering se över placeringen och utformningen av 

busstationen vid Spånga station”. 
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§ 3   

Svar på remiss av betänkandet Ett fönster av möjligheter - 
Stärkt barnrättsperspektiv för barn i skyddat boende  

Beslut 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att, till kommunstyrelsen, 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Ärendet 
Regeringskansliet begär svar på remiss av betänkandet Ett fönster av 

möjligheter - Stärkt barnrättsperspektiv för barn i skyddat boende 

(SOU 2017:112)", KS 2018/236. Utredningen föreslår bland annat att 

skyddat boende ska regleras i socialtjänstlagen samt att det ska ställas 

kvalitetskrav på skyddade boenden. Vidare ska förslaget säkerställa 

att barn i skyddat boende får en säker skolgång, tillgång till hälso- och 

sjukvård samt en trygg utflyttning.    

 

Förvaltningen är positiv till förslagen om författningsändringarna då 

detta förbättrar villkoren för barn vid beslut om och under vistelse i 

skyddat boende. Förvaltningen ser praktiska svårigheter med att till 

exempel fatta beslut för barnet vid delad vårdnad, speciellt vid akut 

placering i skyddat boende. Arbetssätt behöver utarbetas och 

implementeras. Förvaltningen tror även att personalkostnaderna 

kommer att överstiga de uppskattade kostnaderna. Även de ökade 

kvalitetskraven kan komma att innebära ökade kostnader för 

förvaltningen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2018. 

Dnr 1.5.1-177/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Åsa Nilsson Söderberg (L) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Betydelsen av en välfungerande skolgång går inte att överskatta för de 

barn som befinner sig i skyddat boende. Skollagen är tydlig med att 

varje elev har rätt till skolgång, och skolplikten gäller. Detsamma 

gäller alla barns rätt att ta del av den allmänna förskolan vid tre års 

ålder. 
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Utredningen identifierar och beskriver dagens situation, där alla barn 

inte får tillgång till förskolan, och där elevers skolgång avbryts i 

veckor, eller till och med i månader.  

 

Barnen befinner sig olika lång tid i de skyddade boendena, från dagar 

till månader och år. Avbrottet från studier och förskola kan därmed bli 

långt. Det är oerhört avgörande att barnens skolgång inte blir lidande 

på grund av deras skyddsbehov. Det är därför alarmerande att 

utredningen inte tydligare klargör kommunernas absoluta ansvar för 

skolpliktsbevakning. När en elev uteblir från skolan ska skolan direkt 

uppmärksamma detta, liksom att samarbete mellan socialnämnden och 

utbildningsnämnden ska finnas gällande placerade barn. Det torde 

därmed stå klart väldigt snabbt för både socialnämnd och 

utbildningsnämnd att ett skolpliktigt barn placerats på ett skyddat 

boende. Kommunen ska därefter omedelbart tillse att elevens 

skolgång fortsätter med så små avbrott som möjligt.  

 

Detsamma gäller tillgången till den allmänna förskolan. Att förskola 

är en frivillig del av utbildningsväsendet betyder inte att det är 

frivilligt för kommunen att tillhandahålla det. Kommunen ska 

självklart ge barnen möjlighet att ta del av förskolans pedagogiska 

innehåll. När barn placeras på skyddat boende bör det därför utredas 

huruvida de kan gå kvar på sin tidigare förskola eller om de av 

säkerhets- eller praktiska skäl ska få tillgång till en annan 

förskoleplats.  

Samarbetet mellan socialnämnd och utbildningsnämnd och dess 

funktioner är avgörande för att barnens rätt till utbildning ska 

säkerställas. Kommunerna ansvarar för både förskola, grundskola och 

gymnasieskola, liksom sociala insatser och borde därmed ha alla 

förutsättningar för att tillgodose barnens rätt till utbildning och 

upprätthålla skolplikten. Att detta inte sker på ett systematiserat sätt 

idag skadar barnens utveckling, möjlighet till kunskapsinlärning och 

framtidsutsikter. Detta är ett förbiseende som bara kan förklaras med 

den status som kvinnojourer haft historiskt, liksom synen kvinnor i 

allmänhet och på våld inom hemmet i synnerhet. Den synen gäller 

som tur var inte idag, och alla människors rätt till en trygg tillvaro står 

nu i centrum. Därmed borde också barnens rätt till en utbildning 

fastslås slutgiltigt och kommunernas ansvar för detta. Det är allvarligt 

att denna utredning inte slutgiltigt fastställer att detta är något som ska 

lösas skyndsamt vid alla placeringar, och de praktiska och 

lagstiftningsmässiga ändringar som behöver göras för att genomföra 

det” 
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§ 4   

Svar på remiss om Handlingsplan för godstrafik i 
Stockholms stad 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande till trafikkontoret som svar på remissen.  

 

Ärendet 
Stockholms stads trafikstrategi, Framkomlighetsstrategin, styr 

planeringen av stadens vägar, gator och offentliga rum. 

Framkomlighetsstrategin konkretiseras i ett antal inriktningsplaner där 

godstrafik utgör en del. Handlingsplan för godstrafik i Stockholms 

stad tar vid där den tidigare planen En strategisk inriktning för bättre 

leveranstrafik 2014-2017 slutar. Nya mål har formulerats och 

handlingsplanen har uppdaterats med aktiviteter för perioden. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till den 

föreslagna handlingsplanens mål och aktiviteter. Enligt 

handlingsplanen behöver antalet godsfordon minimeras. Möjligheten 

att använda järnvägen i Lunda industriområde igen för transporter till 

och från Lunda bör därför utredas. 

 

Enligt handlingsplanen krävs nära samverkan mellan staden och 

berörda aktörer för att nå hållbara lösningar. Spånga-Tenstas 

näringslivsråd kan vara en ingång för trafikkontoret gällande dialoger 

om godsrelaterade frågor.  

 

Stadsdelsförvaltningen är även positiv till en ökad effektivisering av 

stadens egna varuleveranser. Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning ser 

gärna att dialog förs med  förvaltningen gällande planeringen av 

eventuella förändringar som berör stadsdelsområdet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 mars 2018. 

Dnr 1.5.1-83/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Svar på remiss om reviderat idrottspolitiskt program 2018-
2022 

Beslut 
Spånga Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat Reviderat idrottspolitiskt program för 

2018-2022 till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd för yttrande. Det 

huvudsakliga innehållet är detsamma som det tidigare programmet för 

åren 2013-2017, dock med en del mindre justeringar och 

uppdateringar. Programmet föreslår förändrad ålder på målgrupperna 

och gruppen personer med funktionsnedsättning samt förtydligar 

insatserna till dem. Programmet sätter också större tyngdpunkt på 

insatser till ungdomar 13-20 år, flickor och barn samt ungdomar i 

socioekonomiskt svaga områden. I programmet tas även indikatorer 

bort och högre krav ställs på samarbete och samverkan.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till det reviderade programmet och ser 

det som särskilt positivt att barn och unga i socioekonomiskt svaga 

områden samt flickor prioriteras.   

 

Vidare anser förvaltningen att det krävs ekonomiska analyser för att 

genomföra programmet fullt ut.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 mars 2018. 

Dnr 1.5.1-100/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
26 april 2018 

Blad 10 

 

  

§ 6   

Svar på remiss om Stockholms stads riktlinjer för 
nationella minoriteters rättigheter 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd förklarar ärendet omedelbart 

justerat.  

 

Ärendet 
Stockholms stad riktlinjer för nationella minoriteters rättigheter (Dnr 

2018/000069) har remitterats till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd för 

yttrande. Riktlinjerna beskriver stadens arbete gällande minoriteters 

rättigheter och fördelat ansvar mellan stadens nämnder. Riktlinjerna 

ska ersätta åtgärdsplanen Nationella minoriteter och minoritetsspråk – 

åtgärdsplan för Stockholm stad från 2010.  

 

Arbetet med att stärka och främja skyddet av de nationella 

minoriteternas rättigheter är en del av stadens arbete med att värna om 

de mänskliga rättigheterna.  

 

Riktlinjerna har tagits fram tillsammans med samtliga nationella 

minoritetsgrupper och stadens förvaltningar för att inhämta 

erfarenheter och kunskap. De beskriver stadens arbete med de 

nationella minoriteternas rättigheter utifrån stadens vision, mål för 

mänskliga rättigheter och minoritetslagstiftningen.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till att de nya riktlinjerna tydliggör 

och förstärker stadens arbete med nationella minoriteters rättigheter. 

Riktlinjerna klargör ansvarsfördelningen mellan olika nämnder, vilket 

skapar tydlighet och en grogrund för ett effektivt arbete. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 mars 2018. 

Dnr 1.5.1-105/2018  

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), 

Rashid Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom  

förvaltningens förslag. 
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Sus Andersson m.fl. (MP) lade fram ett tilläggsyrkande och föreslog 

att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag med 

tilläggsyrkandet i sin helhet. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag med 

tilläggsyrkandet. 

  

”Tilläggsyrkande 

Att man lägger till romani chib med alla varieteter och samiska med 

alla varieteter som nationella minoritetsspråken i svaret. 
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§ 7  

Svar på remiss om strategi för romsk inkludering 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd förklarar ärendet omedelbart 

justerat. 

 

Ärendet 
Stockholm stad är en utvecklingskommun för romsk inkludering. 

Staden har tagit fram en stadsövergripande och långsiktig strategi för 

romsk inkludering (Dnr 2018/000070) i samråd med romska 

företrädare och berörda nämnder. Stockholm stads strategi för romsk 

inkludering ska gälla 2018-2022. Strategin ska vara ett komplement 

till Riktlinjer för nationella minoriteter, och ska förverkliga stadens 

vision om Ett Stockholm för alla. Detta kommer att bidra till att 

staden når målet i regeringens 20-åriga strategi för romsk inkludering. 

 

Strategin för romsk inkludering innefattar rätten till 

- Arbete och försörjning 

- Utbildning 

- Kultur 

- Social omsorg och trygghet 

 

Stadens strategi tydliggör vilka rättighetsområden som staden behöver 

arbete med, samt ansvarsfördelningen inom staden. 

Förvaltningen menar att strategin kommer att bidra till stadens 

utvecklingsarbete med att stärka romers ställning, samt romers 

rättigheter som nationell minoritetsgrupp.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 mars 2018. 

Dnr 1.5.1-106/2018  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Svar på remissen Riktlinjer för ledsagning och 
ledsagarservice 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

stadsledningskontoret. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet ”Riktlinjer för ledsagning 

och ledsagarservice” (dnr 3.1.1-705/2016) för yttrande från bland 

annat Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. Yttrandet ska vara 

stadsledningskontoret tillhanda senast den 24 april 2018. 

 

Socialnämnden gavs i budget för 2017 uppdraget att utreda en mer 

flexibel bedömning och användning av ledsagningstimmar och 

hantering av omkostnader i samband med ledsagning.  

 

Förvaltningen är i huvudsak positiv till förslaget om nya riktlinjer för 

ledsagning och ledsagarservice. Dock anser förvaltningen att andra 

stycket under rubriken ”Behovsbedömning av ledsagarservice enligt 

LSS” angående personer över 65 år behöver förtydligas. Idag beviljas 

ledsagning enligt LSS till personer över 65 år. Förvaltningen anser att 

skrivningen behöver förtydliga om ledsagning ska beviljas enligt SoL 

efter individuell bedömning till personer över 65 år. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2018. 

Dnr 1.2.5-182/2018 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Dennis Wedin m.fl. (M) ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Åsa Nilsson Söderberg (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Beslutsgång 
Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Åsa Nilsson Söderberg (L) till förmån för 

eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Att som svar på remissen ange följande: 

 

Ledsagning och ledsagarservice är en avgörande insats för att 

personer med nedsatt syn och andra funktionsnedsättningar ska kunna 

leva sina liv på samma villkor som andra. Liberalerna har länge 

efterlyst ett bättre fungerande regelverk för ledsagning. 

 

Lagstiftning, förarbeten och rättspraxis kring ledsagning bygger 

ytterst på att syftet med insatsen är ”delaktighet i samhällslivet”. Att 

exempelvis få ledsagning för att gå ut och handla kan alltså beviljas 

om det bidrar till att bryta social isolering, men inte för att inköp är 

nödvändiga för ett fungerande hushåll och ett fungerande familjeliv. 

Bakom detta regelverk ligger en förlegad bild av att målgruppen för 

ledsagning inte kan vara anställda, företagare, föräldrar, ansvariga för 

ett hushåll. 

 

Liberalerna vill att Stockholms stad gör upp med den bilden och höjer 

ambitionsnivån. Vi vill därför genomföra ett försök med den så 

kallade Laholmsmodellen, där brukarna själva får välja hur mycket 

ledsagning de behöver och för vilket syfte. Effekter för brukarna, 

efterfrågan och ekonomiska effekter måste studeras. 

 

Ett annat problem rör strängare praxis. Brukarorganisationerna vittnar 

om att brukare som tidigare fått beviljad ledsagning nu får följeslagare 

inom hemtjänsten. Dessa två insatser är inte identiska och följeslagare 

kan inte ersätta ledsagare. Vi välkomnar att socialförvaltningen nu 

tydliggör att det rör sig om olika insatser. Det är viktigt att bevaka att 

detta förtydligande också får genomslag i stadsdelsnämndernas praxis. 
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Ett tredje problem rör stelbenta regler för ledsagares omkostnader. Vi 

välkomnar att det blir lättare att spara ledsagares omkostnader över en 

tremånadersperiod. Vi förstår dock inte varför sådana sparade pengar 

fortfarande bara ska få användas för evenemang som kostar upp till 

300 kronor, och varför dyrare evenemang bara kan finansieras via 

särskild ansökan. Det är individen själv som utifrån sina intressen bör 

avgöra vilka evenemang hen vill gå på. Vi anser för övrigt att 

beloppsgränsen bör höjas från 300 till 400 kronor. 

 

Avsikten med socialförvaltningens förslag är att göra förändringar i 

riktlinjerna som är kostnadsneutrala. I relation till förvaltningens 

förslag är Liberalernas förslag inte kostnadsneutrala, men de är förslag 

som vi finansierar i vår budget och som till en sammantaget låg 

kostnad ökar människors frihet i vardagen”. 
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§ 9  

Svar på remiss angående begäran om yttrande över förslag 
till handlingsplan för socialtjänstens arbete med 
barnfamiljer i osäkra boendeförhållanden 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att, till kommunstyrelsen, 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontoret begär yttrande över förslag till handlingsplan 

för socialtjänstens arbete med barnfamiljer i osäkra 

boendeförhållanden, dnr KS 2018/246. Handlingsplanen utgör en 

samordnad strategi för staden för att minska de negativa effekterna 

som osäkra boendeförhållanden kan ha på barns uppväxtvillkor.   

 

Förvaltningen är i huvudsak positiv till handlingsplanen men 

efterfrågar en analys av vilka ekonomiska effekter som kan komma av 

de längre beslutstiderna för boendeplaceringar. Förvaltningen ser även 

ett behov av fler genomgångsbostäder för barnfamiljer (via SHIS), 

både med och utan social problematik.  

  

Förvaltningen har upprättat en lokal handlingsplan för arbetet med 

stödinsatser för barnfamiljer som lever under osäkra 

boendeförhållanden för att säkerställa att arbetssätten som förordas i 

stadens handlingsplan implementeras.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 mars 2018. 

Dnr 1.5.1-126/2018  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Svar på remiss om ändringar i reglementen för vissa 
facknämnder samt stadsdelsnämnderna 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteskrivelse som svar på remissen. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontoret har genomfört en översyn av vissa reglementen 

utifrån kommunfullmäktiges beslut om budget 2018 och ny 

kommunallag (2017:725) från och med den 1 januari 2018 samt 

dataskyddsförordning (dir 2016:15) som träder i kraft den 25 maj 

2018. Viss övrig korrigering har gjorts utifrån ändringar i olika 

lagrum. 

 

Förslag till reviderade reglementen har remitterats till Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd för yttrande. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning anser att de föreslagna 

förändringarna i reglemente för stadsdelsnämnderna överlag är 

välgrundade och bidrar till att förtydliga stadsdelsnämndens uppdrag.  

 

Förvaltningen ställer sig dock frågande till den föreslagna 

formuleringen av § 7, Kommunövergripande uppgifter. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 april 2018. 

Dnr 1.5.1-221/2018  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Vi instämmer i förvaltningens synpunkter på remissen men vill 

därutöver även framhålla följande: 

 

Vi har inga invändningar mot de föreslagna ändringarna i reglementet 

för stadsdelarna, de är högst relevanta.  
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Vi tror dock att det också skulle kunna vara relevant att lägga till 

något om stadsdelarnas ansvar för det lokala utvecklingsarbetet. 

 

Det lokala utvecklingsarbetet är en viktig faktor för att skapa ett 

socialt hållbart Stockholm, ett Stockholm som håller ihop.  

 

Vikten av det arbetet tror vi kan behöva lyftas, så att det blir en 

självklar del även i framtida arbetet i såväl stadsdelar som 

facknämnder”. 
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§ 11   

Anmälan av kontorsyttrande på förslag till Regional 
handlingsplan för grön infrastruktur i Stockholms län. 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga kontorsyttrandet till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Alla länsstyrelser har sedan 2015 ett regeringsuppdrag om att ta fram 

en regional handlingsplan för grön infrastruktur. Handlingsplanen för 

Stockholms region kompletterar RUFS 2050 med fördjupade 

förhållningssätt till biologisk mångfald och ekosystemtjänster, med 

särskilt beaktande av hur de är beroende av ett sammanhängande 

landskap för sin funktion.  

 

Enligt regeringsuppdraget ska planerna identifiera landskapets 

biotoper, strukturer, element och naturområden i land- och 

vattenmiljön, inklusive i tätortsnära områden. Vidare ska planerna 

redovisa lämpliga bevarandeinsatser, kopplat till hänsyn, skydd, 

skötsel och restaureringsinsatser. Dessa insatser ska kunna utgöra 

grund för bland annat prövningsverksamhet och fysisk planering.  

 

Remissen på handlingsplan inkom till Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltning den 27 februari 2018. Yttranden skulle skickas in 

till stadsledningskontoret senast den 10 april 2018. Remisstiden låg 

innan Spånga-Tenstas nämndsammanträde och 

stadsdelsförvaltningens synpunkter har därför skickats in till 

stadsledningskontoret som ett kontorsyttrande. 

Stadsdelsförvaltningens kontorsyttrande biläggs denna anmälan. 
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 mars 2018. 

Dnr 1.5.1-152/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
26 april 2018 

Blad 20 

 

  

§ 12   

Anmälan av kontorsyttrande på rrevidering av stadens 
riktlinjer ”Projektera och bygg för god avfallshantering” 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga kontorsyttrandet till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Då utvecklingen inom avfallsområdet har gått fort de senaste åren 

behöver stadens riktlinjer för avfallshantering revideras. Riktlinjerna 

ska underlätta utformning av avfallshantering vid om- och 

nybyggnationer. Riktlinjerna kan användas som underlag för beslut 

om insamlingssystem och för att säkerställa att utformningen 

uppfyller krav på arbetsmiljö, trafiksäkerhet och tillgänglighet.  

 

Det nya förslaget innehåller följande större förändringar; 

- Tydligare koppling till målen i Avfallsplanen 2017-2020. 

- Beskrivning av Stockholm Vatten och Avfalls 

prioriteringsordning för insamlingssystem. 

- Checklista vid planering. 

- Förslag på förändringar angående förhållningssätt för lyft av 

bottentömmande behållare över cykelbana. 

- Nya riktlinjer kring flytande avfall. 

- Utökade riktlinjer och information om maskinella 

insamlingssystem. 

Synpunkter skulle lämnas senast den 16 april. Remisstiden låg innan 

Spånga-Tenstas nämndsammanträde och stadsdelsförvaltningens 

synpunkter har därför skickats till Stockholm Vatten och Avfall som 

ett kontorsyttrande. Kontorsyttrandet biläggs denna anmälan. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2018. 

Dnr 1.5.1-187/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Anmälan av kontorsyttrande på förslag till detaljplan för 
del av Solhem 16:1, Spånga C Väst 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga kontorsyttrandet till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett detaljplaneförslag i den 

skogsbeklädda sluttningen mellan Sörgårdsvägen och Antons backe. 

Planens syfte är att möjliggöra två flerbostadshus med cirka 40 mindre 

lägenheter med en lokal för centrumverksamhet i bottenvåningen samt 

parkering i garage. 

 

Samråd enligt 5 kap 11 § PBL (2010:900) pågick 6 mars 2018 – 3 

april 2018. Samrådstiden låg innan Spånga-Tenstas 

nämndsammanträde och stadsdelsförvaltningens synpunkter har 

därför skickats till stadsbyggnadskontoret som ett kontorsyttrande. 

Stadsdelsförvaltningens kontorsyttrande biläggs denna anmälan. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2018. 

Dnr 1.5.1-167/2018 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Åsa Nilsson Söderberg (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 
Beslutsgång 
Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Dennis Wedin m.fl. (M) deltog inte i beslutet med hänvisning till ett 

eget särskilt uttalande. 
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Reservation  
Reservation anmäldes av Åsa Nilsson Söderberg (L) till förmån för 

eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Att kontorsyttrandet ersätts med följande skrivelse: 

Som planbeskrivningen konstaterar sker föreslagen exploatering inom 

ett av få allmänna naturområden i Spånga. Staden har i sitt parkprogram 

också  konstaterat att det råder brist på grönska i Spånga. 

Vi är generellt positiva till att det byggs mer bostäder i Spånga 

Centrum, men vi är också måna om att behålla den lilla grönska som 

finns i Spånga centrum. Föreliggande detaljplan ger endast 40 små 

lägenheter, men husen blir dominerande och ett centrumnära 

grönområde, Lillskogen, försvinner. Lillskogen används av både 

förskoleverksamheter och scouterna, och bidrar till trevnaden i Spånga.  

Vi oroar oss också över att den redan ansträngda trafiksituationen i 

korsningen mellan Sörgårdsvägen och Spånga kyrkväg kan försämras. 

Om staden ändå väljer att gå vidare med denna detaljplan kräver vi att 

det görs en trafikutredning”. 

Särskilt uttalande 
Dennis Wedin m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Moderaterna är i grunden positiva till att Spånga växer. Det är just nu 

en rad bostadsprojekt som är aktuella, som kommer att innebära mer 

liv och rörelse i området. Detta projekt och detaljplan är liten i 

sammanhanget, det är endast 40 små lägenheter som kommer att 

tillföras. Det finns samtidigt en överhängande risk att detta projekt 

negativt skulle påverka trafiksituationen, stadsbilden, samt tillgången 

till grönska, runt Spånga centrum. Om S-majoriteten ändå väljer att gå 

vidare med detta projekt, anser Moderaterna att stadsdelsförvaltningen i 

samråd med berörda centrala förvaltningar genomför en särskild 

utredning kring lämpliga platser för byggande av små lägenheter i 

Spånga.  
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Maurice Forslund (KD) lade fram ett ersättaryttrande:  

 
”Ersättaryttrande 

Som framgår av planbeskrivningen är den föreslagna bebyggelsen 

med sjuvåningshus avsevärt högre än övriga lamellhus i Spånga 

centrum. Det framgår också att förslaget 

påverkar stadsbilden genom en för villastaden söder om 

Sörgårdsvägen helt främmande skala och utformning. Som 

förvaltningen påpekar i sitt svar sker den föreslagna exploateringen 

inom ett av få allmänna naturområden i Spånga, vilket innebär att 

tillgången på offentlig naturmark minskar. Förvaltningens slutsats av 

detta borde enligt min mening ha varit att avstyrka förslaget till 

detaljplan. Den föreslagna bebyggelsen kommer att utgöra en barriär 

mellan Sörgårdsvägen och Antons backe, och medföra att stora delar 

av parkmarken på platsen skövlas. Med hänsyn till de många 

bostadsprojekt som för närvarande är aktuella i och runt Spånga 

centrum kan de 40 bostäderna i den föreslagna exploateringen inte 

anses vara ett oundgängligt bidrag till att uppfylla Stockholms 

bostadsmål, samtidigt som det är viktigt att slå vakt om de positiva 

stadsmiljömässiga kvaliteter som hänger samman med Spånga 

centrums och villastadens småskaliga karaktär. Detaljplaneförslaget 

bör därför avstyrkas”. 
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§ 14   

Inriktningsbeslut för nytt förvaltningshus 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till inriktningsbeslut om att hyra nya 

förvaltningslokaler i kvarteret Kämpinge 2 till en årskostnad om 

cirka 9 mnkr av Svenska Bostäder AB, under förutsättning att 

inhyrningen medges av kommunstyrelsens ekonomiutskott 

 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra till 

förvaltningen att återkomma med förslag till genomförandebeslut, 

 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att upphäva nämndens 

beslut den 27 oktober 2011, § 5. 

 

4. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om att ansöka hos 

kommunstyrelsens ekonomiutskott om medgivande om inriktning 

för hyra av nya förvaltningslokaler. 

 

5. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ärendet justeras 

omedelbart. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har under en längre tid undersökt 

möjligheten att flytta sina administrativa lokaler till Tensta centrum. 

Svenska Bostäder AB har i samband med bostadsbyggande i kvarteret 

Kämpinge 2, fått i uppdrag att undersöka möjligheten att uppföra ett 

kontorshus åt förvaltningen.  Förvaltningen har uppskattat 

lokalbehovet till ca 4500 kvadratmeter vilket i Svenska Bostäders 

förslag ger en årshyra på ca 9 mnkr.  

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner inriktningen 

och uppdrar till förvaltningen att återkomma med förslag till 

genomförandebeslut. Förvaltningens föreslår samtidigt att 

stadsdelsnämnden beslutar att upphäva tidigare beslut i ärendet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 april 2018. 

Dnr 1.1-954/2018 
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Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Dennis Wedin m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Moderaterna beklagar att tankarna på att samlokalisera 

stadsdelsförvaltningen med en central förvaltning (det har varit 

aktuellt med exempelvis utbildningsförvaltningen tidigare) nu synes 

borttagna av S-majoriteten. Vi anser att det vore positivt för Tensta-

området, samt att det också kunde medföra mer samarbete och mindre 

ledtider inom stadens olika förvaltningar om man sitter tillsammans. 

Framförallt finns det ett behov av arbetsplatser i Tensta. Vi kan 

konstatera att arbetet med att utlokalisera centrala förvaltningar till 

ytterstaden helt stannat upp under den här mandatperioden. 

Därutöver anser Moderaterna att projektet bör ta höjd för eventuellt 

kommande ändringar i stadsdelsstrukturen i Stockholm stad, och bör 

utformas på ett sådant sätt att användningen av detta hus inte står och 

faller med befintlig stadsdelsförvaltningsstruktur”.  

 
Särskilt uttalande 
Åsa Nilsson Söderberg (L) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Äntligen! skulle man kunna utropa. Vi i Liberalerna har länge arbetat 

för att förvaltningshuset ska flytta tillbaka till Tensta och under vårt 

ordförandeskap i stadsdelsnämnden fattades också ett sådant 

inriktningsbeslut för nästan sju år sedan. 

Eftersom majoriteten under nuvarande mandatperiod har ändrat 

förutsättningarna genom att vägra låta utbildningsförvaltningen flytta 

till Tensta står vi nu inför en situation då flytten är både sen och dyr. 

Det beklagar vi.  

Vi står fast vid vår åsikt att förvaltningshuset ska ligga i Tensta och att 

Kämpingeskolan är den bästa lokaliseringen. Därför ställer vi oss 

bakom förslaget till beslut”. 
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§ 15   

Utseende av dataskyddsombud för Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd utser Jonas Eliasson till 

dataskyddsombud för Spånga-Tensta stadsdelsnämnd från och 

med den 25 maj 2018. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd entledigar Jonas Eliason som 

personuppgiftsombud för Spånga-Tensta stadsdelsnämnd från och 

med den 25 maj 2018. 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd uppdrar till stadsdelsdirektör Per 

Kjellander att underteckna anmälan till Datainspektionen om nytt 

dataskyddsombud samt entledigande av befintligt 

personuppgiftsombud. 

 

Ärendet 
Dataskyddsförordningen (GDPR) gäller som lag i EU:s samtliga 

medlemsländer från och med den 25 maj år 2018. Den ersätter den 

tidigare personuppgiftslagen (PuL). Förordningen kommer att 

innebära förändringar och skärpa krav för de som behandlar 

personuppgifter och stärka rättigheterna för den enskilde när det gäller 

upprätthållandet av dennes personliga integritet. 

Dataskyddsförordningen ställer krav på att Stockholms stads samtliga 

nämnder senast 2018-05-25 utse ett dataskyddsombud.  

 

Förvaltningen förslår att stadsdelsnämnden utser Jonas Eliasson till 

dataskyddsombud.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 april 2018. 

Dnr 2.8-25/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Månadsrapport till nämnden i april 2018 

Beslut 
Nämnden godkänner denna månadsrapport. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 april 2018. 

Dnr 1.2.1-43/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Svar på skrivelse om trygghetsskapande åtgärder i Spånga 
Centrum och utvärdering av övervakningskamerorna i 
Tensta och Hjulsta 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen Trygghetsskapande åtgärder i 

Spånga Centrum och utvärdering av övervakningskamerorna i Tensta 

och Hjulsta. 

 

Ärendet 
Åsa Nilsson Söderström (L) har inkommit med en skrivelse vid 

nämndsammanträdet den 22 mars att till nämnden den 26 april 2018 

med följande yrkande: 

1. Att förvaltningen, i samarbete med polisen och andra 

trygghetsaktörer, ser över vilka effekter 

övervakningskamerorna i Tensta och Hjulsta har haft för 

brottsligheten i närområdet och i resten av stadsdelen, särskilt 

Spånga Centrum. 

2. Att förvaltningen till nästa nämnd återkommer med en 

redogörelse för vilka åtgärder man kommer att vidta de 

närmsta månaderna för att öka tryggheten och minska 

brottsligheten i Spånga Centrum. 

 

Förvaltningen har inhämtat information från polisen avseende vilken 

effekt övervakningskameror har. Den största brottsförebyggande 

effekten erhålls på platser där det begås många brott koncentrerat ett 

begränsat område. Utredningar har enbart kunnat drivas vidare tack 

vare bevisning genom film. 

Förvaltningen arrangerade en hearing för stadsdelsnämndens 

gruppledare för en presentation av kommande trygghetsarbete i 

stadsdelsområdet. Presentationen bifogas tjänsteutlåtandet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2018. 

Dnr 1.1-212/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18  

Ansökan bidrag till valborgsfirande  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd avslår ansökan om bidrag till 

valborgsfirande. 

 

Ärendet 
Solhems Villaägareförening har under flera år arrangerat 

valborgsfirande på Gläntan i Spånga. Arrangören uppger att 

otryggheten under valborgsfirandet har ökat. Arrangören har 

inkommit med an ansökan om 10 000 kronor för att arvodera 

föreningar som tar på sig Trygghetsarbetet med minst 5000 kronor 

samt för att köpa in funktionärsvästar. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 mars 2018. 

Dnr 2.4-210/2018 

 

Beslutsgång 
Markus Birgander (M) anmälde jäv och lämnade lokalen under 

nämndens behandling av ärendet. 

 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Beslut om verksamhetsbidrag 2018 till Spånga 
Trygghetsringning  

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beviljar föreningen Spånga Trygghetsringning 

ett bidrag om tjugotvåtusen niohundra femtiotvå kronor (22 952 

kronor) för år 2018. 

2. Tolvtusen niohundra femtiotvå kronor (12 952 kronor) utbetalas 

direkt till föreningen och tiotusen kronor (10 000 kronor) 

administreras av förvaltningen och avser telefonikostnader. 

 

Ärendet 
Föreningen Spånga Trygghetsringning ansökte den 26 januari 2018 

om fortsatt bidrag för verksamhetsåret 2018. Ansökan omfattar 40 000 

kronor varav 10 000 kronor avser övriga kostnader (telefoni, lokal 

samt administration) som föreslås kvarstå hos förvaltningen och 

30 000 kronor avser verksamhetsbidrag till föreningen. 

 

Verksamheten fyller en viktig funktion eftersom den är 

trygghetsskapande både för äldre och för deras närstående. 

Verksamheten har idag cirka 40 ensamboende äldre som är anslutna 

till verksamheten och cirka 60 personer som ansvarar för 

verksamheten fördelat över årets alla dagar. 

 

Förvaltningen föreslår att stadsnämnden beslutar att bevilja Spånga 

Trygghetsringning verksamhetsbidrag om tjugotvåtusen niohundra 

femtiotvå kronor (22 952 kronor) för 2018, tiotusen kronor (10 000 

kronor) förslås administreras av förvaltningen och avser hanteringen 

telefonikostnader. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 april 2018. 

Dnr 5.4-98/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Anmälan av beslut om statsbidrag för personliga ombud år 
2018  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av beslut 

om statsbidrag för personliga ombud år 2018 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Det inkommer beslut om statsbidrag till Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd den 21 mars 2018. Av beslutet framgår det att 

Länsstyrelsen i Stockholm beviljar Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

604 800 kronor i statsbidrag för två personliga ombud (PO) som 

arbetar heltid under hela verksamhetsåret 2018 i stadsdelarna Spånga-

Tensta och Rinkeby-Kista, Stockholms stad. 

 

Kommunen ska senast den 19 januari 2019 redovisa till Länsstyrelsen 

hur beviljade medel har använts under 2018 och överlämna de 

uppgifter som framgår av 10 § i förordningen SFS 2013:522. En 

kommun som tagit emot statsbidrag är återbetalningsskyldig enlig 15 

§ i förordningen SFS 2013:522 om redovisning inte lämnas eller om 

bidraget helt eller delvis inte har använts för det ändamål som det var 

avsett för. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 februari 2018. 

Dnr 1.2.5-35/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Anmälan av Redovisning av kommunernas arbete med 
tillsyn enligt alkohollagen och tobakslagen samt 
återkoppling Länsrapport 2016 om tillsyn och ANDT 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga rapporten till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Länsrapportens undersökning är en totalundersökning som vänder sig 

till landets samtliga 21 länsstyrelser och 290 kommuner. Anställda 

inom dessa myndigheter lämnar uppgifter om arbete med tillsyn enligt 

alkohollagen och tobakslagen, samt om det övriga ANDT-

förebyggande arbetet.  

 

Länsrapporten distribueras av Länsstyrelsen och svarar på frågor om 

de organisatoriska förutsättningarna för arbetet med tillsyn enligt 

alkohollagen och tobakslagen och det ANDT-förebyggande arbetet, 

samt på frågor om insatser och aktiviteter inom ramen för arbetet i de 

olika kommunerna i Stockholms län.  

 

På motsvarande sätt distribuerades frågor om de organisatoriska 

förutsättningarna för de förebyggande arbetet till de olika stadsdelarna 

inom Stockholms stad via Folkhälsomyndigheten och den centrala 

samordningen av preventionsarbetet vid Socialförvaltningen, 

Stockholm stad.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 mars 2018. 

Dnr 1.2.5-145/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22  

Svar på medborgarförslag om gångväg 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Den 16 januari 2018 fick Spånga-Tensta stadsdelsnämnd ett 

medborgarförslag om att göra om en stig mellan Solskensbrinken och 

Spånga station till en gångväg. 

 

Att göra om stigen till en gångväg innebär att marken vid stigen måste 

jämnas ut och att grus eller annat material anläggs på marken. Detta 

bedöms vara ett negativt ingrepp i det gamla barrskogsområdet.  

 

Grusvägar i naturmark vinterväghålls inte, vilket innebär att den 

föreslagna vägen inte skulle vara tillgänglig eller säker vid snö och 

halka.  

 

Med anledning av naturvärden och tillgänglighetsfrågan föreslår 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning att medborgarförslaget avslås. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 februari 2018. 

Dnr 1.2.4-45/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23   

Svar på medborgarförslag om att stenbelägga en genväg 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna Spånga-

Tensta stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslaget. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen att 

undersöka möjligheten att stenbelägga genvägen intill korsningen 

Hyllingegången och Järingegången i Tensta. 

 

Ärendet 
Den 16 januari 2018 mottog Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning ett 

medborgarförslag gällande att stenbelägga en genväg bredvid 

korsningen Hyllingegången och Järingegången i Tensta.  

 

Förslagsställaren föreslår att genvägen stenbeläggs i syfte att 

medborgare ska undvika att behöva gå i lera, att genvägen breddas 

ytterligare samt att kunna återställa gräsytan intill. Enligt 

förslagsställaren kommer helhetsintrycket för hela området förbättras 

vid stenbeläggning av berörd genväg.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till att 

undersöka möjligheten att stenbelägga genvägen intill korsningen 

Hyllingegången och Järingegången i Tensta. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 mars 2018. 

Dnr 1.2.4-36/2018 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Svar på medborgarförslag om säkerhet kring lekplatser 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Den 13 februari 2018 mottog Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning ett 

medborgarförslag gällande säkerhet i området runt Erikslunds parklek.  

 

Enligt förslagsställaren förekommer stora och öppna parkvägar i 

närheten av parkleken som är riskabla för barn att passera. Vidare 

förekommer höga stenmurar som barn kan ramla ned ifrån. 

Förslagsställaren föreslår att grindar placeras runt parkleken, att 

buskage och träd beskärs samt att fler sittplatser anordnas.  

 

Med anledning av tidigare genomförda och pågående 

upprustningsåtgärder i Erikslunds parklek föreslår Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltning att medborgarförslaget avslås.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 mars 2018. 

Dnr 1.2.4-112/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

tjänstemannabesluten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 april 2018. 

Dnr 1.1-24/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 26   

Anmälan av protokoll för brottsförebyggande rådet 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokollet från den 

29 mars 2018 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Dnr 1.1-41/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 27   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
mars 2018 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
26 april 2018 

Blad 39 

 

  

§ 28  

Kurser och konferenser 

Inbjudan till konferensen Demokrati & Mångfald den 23 maj i 

Stockholm. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att två från majoriteten och 

två från oppositionen får delta på konferensen och att arvode utgår. 

 

http://integrationsforum.se/demokrati?orf=5ad6ecdf7400c
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§ 29  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet 
I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med mera, § 29, 

bilaga 1. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 


